

**海員日 2021 –
太平洋航運免費親子同樂日**

為表揚世界各地的海員對國際海運貿易，世界經濟和整個社會所作出的貢獻，各國於 2010 年的馬尼拉外交會議中通過修訂《航海人員訓練、發證及航行當值標準國際公約》而成立國際海員日。

香港海事博物館將於 6 月 27 日舉行親子同樂日，屆時將提供各種節目和活動，免費入場。是次開放日由太平洋航運贊助。

海洋探索大發現有獎遊戲

地點：於本館接待處索取兒童工作紙

10:00-18:00 *即場參加

四款不同主題的兒童工作紙 - 分別為海洋探險家、地下考古學家、船長、海盜，以加深參加者對海洋知識的探索。請到接待處索取兒童工作紙，只需填妥任何一款，並交回接待處，即可領取小禮品一份。

香港海員工會攤位

地點：本館 B Deck

13:00-16:00 *即場參加，籌號由當日中午 12:00 正開始在接待處派發，先到先得。

香港海員工會特設攤位，備有小型展示及遊戲，更會派發紀念品！

攤位 1：旗開得勝 (活動需憑籌號參加)

攤位 2：拼拼樂 (活動需憑籌號參加)

攤位 3：香港海員工會問答遊戲

攤位 4：「向海員致敬」填色比賽 2021

參加者可蓋印特製紀念明信片

**Day of the Seafarer 2021 –
Pacific Basin Free Family Fun Day**

The annual Day of the Seafarer was established in a resolution adopted by the 2010 Diplomatic Conference in Manila to adopt the revised STCW Convention. Its stated purpose is to recognize the unique contribution made by the seafarers from all over the world to international seaborne trade, the world economy and the civil society as a whole.

The resolution “encourages governments, shipping organizations, companies, shipowners and all other parties concerned to duly and appropriately promote the Day of the Seafarer and take action to celebrate it meaningfully”.

The Hong Kong Maritime Museum open its door for free on 27 June (Sunday). The Family Fun Day is sponsored by Pacific Basin Shipping Limited, and supported by the Hong Kong Seamen’s Union. A variety of family activities are on offer.

Marine Exploration Fun

Location: The Museum’s Reception

10:00-18:00 *Join anytime on site

Worksheets for children are available in 4 themes, Ocean Explorer, Underwater Archaeologist, Ship Captain and Pirate. The worksheets are designed to enhance children’s understanding of marine exploration in a fun way! Please go to the reception to collect them. Visitors can fill out any one of the worksheets and get a souvenir from the reception.

Game Booths by the Hong Kong Seamen's Union

Location: B Deck

13:00-16:00 *Walk-in, tickets will be distributed from 12:00 onwards at the reception, on a first come first served basis while stock lasts.

Visit the booths by the Hong Kong Seamen's Union for a series of games, display and souvenir!

Game 1: International Code of Signals Matching (Ticket required)

Game 2: Seafarer Puzzle Game (Ticket required)

Game 3: Pop Quiz by the Hong Kong Seamen's Union

Game 4: “Salute to Seafarer” Colouring Game 2021

Visitors can make their own postcards by stamps

海員工作及生活 - 航海儀器示範及互動環節

地點：B Deck

13:00-16:00 *即場參加

海洋及航運為香港帶來各式商貿、旅遊、工業及人力需求，從而支撐香港戰後的急速發展。

在互動環節中，參加者可與年輕學員及資深海員交流；同時來自太平洋航運的專業航海員會親身教授正統的繩結、六分儀、指南針的使用方法，讓參加者更深入了解海員日常工作及航運知識。

氣球扭扭樂

地點：B Deck

11:00-13:00 · 14:00-16:00 *即場參加

由專業氣球師親自扭出不同的氣球造型，與小朋友及家長一起分享歡樂。

雪姐姐講海洋歷史故事

地點：「帆檣匯港：世貿千年」展覽場地，專題展覽及文化活動廳和長廊展廳

第一場: 14:00-14:20

第二場: 14:45-15:05

第三場: 15:30-15:50

*於接待處報名，每場 20 分鐘只限 12 位參加者 (包括大人及小孩)。

名額有限，先到先得。

小朋友，雪姐姐想話你知博物館展覽一點也不深奧、不難明白。跟著雪姐姐走一走，動動腦筋和發揮一下想像力，你就會明白海事歷史和海員其實與我們日常生活息息相關。雪姐姐約定你！

Work & Life of the Hong Kong Seafarers – Object Handling & Sharing Session

Location: B Deck

13:00-16:00 *Walk-in

Ocean and port play a unique role in the rapid development of Hong Kong harbour after the Second World War, bringing in huge manpower demand for trade, tourism, and the industry. The seafarer is crucial in the development. What is the life of a seafarer like?

Come talk to young cadets and experienced seafarers from Pacific Basin in this sharing session to know more about their lives and shipping knowledge. You can also learn knot-tying, sextant and compass navigation from the professional seafarers.

Balloon Twisting Session

Location: B Deck

11:00-13:00 · 14:00-16:00 *Walk-in

A professional balloon artist will produce different types of balloon twisting, sharing joy with children and their parents.

Children Guided Tour by Storyteller Miss Snow

Location: “Maritime Crossroads: Millennia of Global Trade in Hong Kong”, Special Exhibitions & Events Gallery and Long Gallery

Session 1: 14:00-14:20

Session 2: 14:45-15:05

Session 3: 15:30-15:50

*Each session is limited to 12 participants. Please sign up at the reception. Seats are allocated on a first come first served basis.

Museum exhibitions are not as intimidating as it seems! Join our Storyteller from Embrace Theatre HK, Miss Snow, on an exhibition guided tour filled with fun and creativity. In the tour, you will be able to connect the dots between maritime history, seafarers, and our daily lives. See you there!